
 

 

 

 

ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

VІІІ скликання 
 

П Р О Т О К О Л 

 

16 грудня  2021  року                    м. Черкаси                                              № 9 

 

засідання постійної комісії  обласної  

ради з питань регламенту, місцевого  

самоврядування, забезпечення   

правопорядку та захисту прав людини 

 

Всього членів комісії – 5 

ПРИСУТНІ – 3: голова постійної комісії – Куклін О. В.,  

члени комісії: Тарасенко В.П., Циганок О.А.  

 

ВІДСУТНІ – 2: Маргарян А.Д.,  Скіченко А.П. 

 

Список присутніх  запрошених: 

Байда  Л. М. - в.о. начальника відділу запобігання та виявлення 

корупції і взаємодії з правоохоронними органами 

облдержадміністрації 

Бреус  О.В. - начальник відділу організаційного забезпечення ради та 

взаємодії з депутатами виконавчого апарату обласної 

ради 

Мазур Л. О. - начальник управління юридичного забезпечення та 

роботи з персоналом виконавчого апарату обласної ради 

Митюк Т. С. - заступник директора Департаменту фінансів 

облдержадміністрації 

Підгорний А.В. - голова Черкаської обласної ради 
 

Пивак Д. В. - начальник управління економічного розвитку 

Департаменту регіонального розвитку 

облдержадміністрації 

Сущенко Р.В. - перший заступник голови Черкаської обласної ради 

 

В засіданні взяв участь заступник голови Черкаської обласної ради 

Доманський В.М. 

 

Відповідно до пункту 4.11. Положення про постійні комісії Черкаської 

обласної ради протоколює засідання член постійної комісії Циганок О.А. 

 

 

 

https://ck-oda.gov.ua/strukturni-pidrozdili-oda/viddil-zapobigannya-ta-viyavlennya-korupciyi-i-vzayemodiyi-z-pravooxoronnimi-organami-2
https://ck-oda.gov.ua/strukturni-pidrozdili-oda/viddil-zapobigannya-ta-viyavlennya-korupciyi-i-vzayemodiyi-z-pravooxoronnimi-organami-2
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Проєкт порядку денного: 
 

1. Про Програму економічного і соціального розвитку Черкаської 

області на 2022 рік  

Доповідає: 

Пивак 

Дмитро Володимирович 

- начальник управління економічного 

розвитку Департаменту регіонального 

розвитку облдержадміністрації 

2. Про обласний бюджет Черкаської області на 2022 рік  

Доповідає: 

Митюк  

Тетяна Сергіївна 

- заступника директора Департаменту 

фінансів облдержадміністрації 
 

 

3. Про затвердження звіту за результатами роботи комісії з оцінки 

корупційних ризиків у діяльності Черкаської обласної ради 

Доповідає: 

Сущенко 

Роман Володимирович 

- перший заступник голови Черкаської  

обласної ради 

4. Про внесення змін до рішення обласної ради від 04.06.2021                              

№ 7-10/VIII «Про затвердження  Антикорупційної програми Черкаської 

обласної ради на 2021-2023 роки» 

Доповідає: 

Сущенко 

Роман Володимирович 

- перший заступник голови Черкаської  

обласної ради 

5. Про внесення змін до складу постійних комісій Черкаської обласної 

ради 

Доповідає: 

Бреус 

Ольга Володимирівна 

- начальник відділу організаційного 

забезпечення ради та взаємодії з 

депутатами виконавчого апарату 

обласної ради 

6. Про звіт голови Черкаської обласної ради 

Доповідає: 

Підгорний  

Анатолій Вікторович 

- голова Черкаської обласної ради 

 

СЛУХАЛИ: 

Кукліна О.В., який ознайомив членів комісії з проєктом порядку денного 

засідання, запропонував розглянути першим питання «Про звіт голови 

Черкаської обласної ради». 

 

Порядок денний: 
 

1. Про звіт голови Черкаської обласної ради 

Доповідає: 

Підгорний  

Анатолій Вікторович 

 

- голова Черкаської обласної ради 
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2. Про Програму економічного і соціального розвитку Черкаської 

області на 2022 рік  

Доповідає: 

Пивак 

Дмитро Володимирович 

- начальник управління економічного 

розвитку Департаменту регіонального 

розвитку облдержадміністрації 

3. Про обласний бюджет Черкаської області на 2022 рік  

Доповідає: 

Митюк  

Тетяна Сергіївна 

- заступника директора Департаменту 

фінансів облдержадміністрації 
 

 

4. Про затвердження звіту за результатами роботи комісії з оцінки 

корупційних ризиків у діяльності Черкаської обласної ради 

Доповідає: 

Сущенко 

Роман Володимирович 

- перший заступник голови Черкаської  

обласної ради 

5. Про внесення змін до рішення обласної ради від 04.06.2021                              

№ 7-10/VIII «Про затвердження Антикорупційної програми Черкаської 

обласної ради на 2021-2023 роки» 

Доповідає: 

Сущенко 

Роман Володимирович 

- перший заступник голови Черкаської  

обласної ради 

6. Про внесення змін до складу постійних комісій Черкаської обласної 

ради 

Доповідає: 

Бреус 

Ольга Володимирівна 

- начальник відділу організаційного 

забезпечення ради та взаємодії з 

депутатами виконавчого апарату 

обласної ради 
 

Голосування за порядок денний (в цілому):  

                             "За" - 3 , "Проти" -0 , "Утримались" - 0, "Не голосували" - 0. 

 

1.  СЛУХАЛИ: 

Підгорного А.В., який коротко поінформував членів постійної комісії  

про  діяльність та виконання своїх повноважень у 2021 році. Зазначив, що 

незважаючи на те, що обласна рада працювала в непростих умовах боротьби з 

пандемією, проведення реформ місцевого самоврядування, енергетичної кризи, 

війни, вона забезпечила виконання основних своїх функцій. Відмітив якісну та 

професійну роботу апарату обласної ради. Відзначив, що основна увага 

приділялась підготовці  та проведення сесій обласної ради. За звітний період 

проведено 9 сесій, 72 засідання постійних комісій, ухвалено 251 рішення. 

Переважна більшість розглянутих питань стосувалася управління об’єктами 

спільної власності, соціальної та гуманітарної політики, економічного 

зростання, фінансової політики та охорони навколишнього природного 

середовища. Наголосив, що в своїй роботі керується засадами прозорості, 

справедливості законності, відкритості для всіх. Відмітив те, що в цьому році 

кожен депутат є учасником бюджетного процесу і саме ініціативи депутатів 
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враховуються при розподілі бюджетних коштів. Подякував депутатам за 

відповідальне ставлення до ухвалення рішень та окреслив основні цілі та 

завдання на наступний рік.  
 

Звіт голови Черкаської обласної ради  та проєкт рішення додаються. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

 Сущенко Р.В., який запитав про оцінку головою Черкаської обласної 

ради домовленостей в отриманні депутатами відповідних ресурсів. 

Підгорний А.В., відповів, що оцінює домовленості через призму того, що 

депутатам делеговані повноваження виборців у вирішенні тих чи інших питань 

регіону. Хто, як не депутат має знати проблеми свого регіону, своїх виборців. 

Зазначив, що в питаннях розподілу ресурсів, обранні напрямків, визначенні 

об’єктів використання в першу чергу повинні враховуватись інтереси кожного 

депутата, фракції, обласної ради або ініціативи депутата, фракції, обласної 

ради. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проект рішення обласної ради «Про звіт голова 

Черкаської обласної ради» та рекомендувати до розгляду на пленарному 

засіданні обласної ради. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування: "За" - 3 , "Проти" -0 , "Утримались" - 0, "Не голосували" - 0. 

 

2. СЛУХАЛИ:  

Пивака Д. В., який поінформував про проєкт рішення обласної ради «Про 

Програму економічного і соціального розвитку Черкаської області на 2022 рік» 

та зазначив, що Програма розроблена з урахуванням поданих пропозицій та 

складається з трьох основних напрямків: конкурентоспроможна економіка 

регіону, ефективність публічного управління, якість життя. 

Зазначив, що створення конкурентоспроможної економіки регіону 

передбачає залучення інвестицій та розвиток міжнародного співробітництва. В 

рамках цього напрямку заплановано проведення зустрічей з потенційними 

інвесторами; проведення навчань для територіальних громад і для бізнесу щодо 

залучення інвестицій та здійснення експортної діяльності; промоція 

інвестиційного та експортного потенціалу. 

Доповідач поінформував, що у сфері розвитку агропромислового 

розвитку та земельних відносин заплановано створення 5 

сільськогосподарських кооперативів та сімейних фермерських господарств, 

зариблення рибогосподарських водойм. 

Пивака Д. В., який зазначив, що планується організація зустрічей з 

представниками малого та середнього підприємництва задля роз’яснень 

нововведень у законодавстві, проведення щорічного економічного форуму 

створення Центру розвитку креативної економіки Черкащини, промоція 

туристичного потенціалу області. 

Щодо транспортної інфраструктури – запланований ремонт більше 70 км 

автомобільних доріг загального користування місцевого значення, ліквідація 
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майже 70 тис. метрів квадратних 
 
ямковості, нанесення 140 км дорожньої 

розмітки та майже 560 метрів квадратних 
 
пішохідних переходів. 

Задля підвищення ефективності публічного управління планується 

проведення консультацій та надання методичної допомоги для розроблення 

стратегії розвитку територіальних громад.  

Програмою передбачено створення 10 опорних шкіл на базі 

функціонуючих закладів загальної середньої освіти; реалізація проєкту «Дітям 

Черкащини – якісне, безпечне харчування». Додатково планується відкрити 30 

класів з інклюзією та 10 інклюзивних груп у закладах дошкільної освіти. 

Передбачається подальше проведення щеплення проти гострої 

респіраторної хвороби COVID-19. 
 

Проєкт рішення додається. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Тарасенко В.П., який запитав, які із  інвестиційних проєктів, що 

зазначені в розділі 5 Програми, будуть реалізовані у наступному році, а які 

залишаться як перехідні для реалізації на наступні роки; які джерела 

фінансування. 

Пивак Д. В., який поінформував про те, що інвестиційні проєкти будуть 

реалізовуватись через субвенції і участь в  державних програмах. 

Тарасенко В.П., який зазначив що на всі ці проєкти державної частки 

ресурсів, які отримає область не вистачить для реалізації їх у 2022 році. 

Пивак Д. В., який відповів, що не всі проєкти будуть реалізовані у 

наступному році. У переліку інвестиційних проєктів у графі термін реалізації 

проєктів зазначається дата початку проєкту та дата завершення.  

Тарасенко В.П., який відмітив, що коли термін реалізації проєктів 

розрахований на кілька років, то у Програмі некоректно зазначена назва                      

5 розділу. Також запитав, чи заплановане будівництва очисних споруд                             

у м. Звенигородка на наступний рік. 

Пивак Д. В., який відповів, що ресурс  на будівництво очисних споруд є, 

все буде залежати від того чи громада буде подавати заявку на даний проєкт.  

Тарасенко В.П., який запитав, хто буде розподіляти ресурс чи будуть 

враховані пропозиції депутатів обласної ради. 

Циганок О.А., яка запитала про створення центру креативної економіки. 

Пивак Д. В., який поінформував, що за підтримки Міністерства економіки 

України на території колишнього заводу «Фотоприлад» планується створення 

центру креативної економіки та зазначив, що на даний час 

облдержадміністрація отримала наказ від Державного концерну 

Укроборонпром на отримання майна у власність, погодження Фонду 

державного майна України, в державному бюджеті передбачена субвенція на 

створення центрів креативної економіки в сумі 200,0 млн грн. Наступний 

кроком буде участь у конкурсі укладання договорів на виготовлення проектної 

документації щодо реконструкції приміщень. Передбачається, що центр буде 

надавати консультаційні послуги, навчання ІТ- спеціалістів. 

Циганок О.А., Сущенко Р.В., запитали чи не буде новостворений  центр 

дублювати функції Агенції регіонального розвитку. 
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Пивак Д. В., який відповів, що центр креативної економіки буде 

виконувати функції суто економічного спрямування, а Агенція реалізовує 

проєкти різноманітного спрямування на території Черкаської області. В Агенції 

регіонального розвитку не має в наявності достатньої кількості приміщень, де 

підприємці зокрема ІТ- спеціалісти могли займатись своєю діяльністю. 

Циганок О.А., яка запитала, що коли центр територіальної оборони 

звертався до адміністрації про виділення приміщення, їм повідомили, що не 

володіють  таким ресурсом. 

Пивак Д. В., який відповів, що майно, яке планує отримати 

облдержадміністрація, на даний час не її власність. 

Куклін О. В., який відмітив, що створення центру креативної економіки 

відбувається за підтримки Міністерства економіки України і для цього 

виділяється відповідний ресурс. Також звернув увагу на заповнення території 

майбутнього центру. 

Пивак Д. В., який відповів, що над вирішенням цього питання працюють і 

одним з варіантів назвав побудову великого конференц-залу для проведення 

різноманітних обласних заходів. 

 

За результатами розгляду та обговорення проєкт рішення обласної ради 

«Про Програму економічного і соціального розвитку Черкаської області на 

2022 рік»  не набрав необхідної кількості голосів на підтримку 

 

Висновок додається. 
 

Голосування: "За" - 2 , "Проти" -1 , "Утримались" - 0, "Не голосували" - 0. 

 

3. СЛУХАЛИ: 

 Митюк Т. С., яка поінформувала про проєкт рішення обласної ради «Про 

обласний бюджет Черкаської області на 2022 рік» та зазначила, що обсяг 

доходів обласного бюджету на 2022 рік прогнозується в сумі 

3 152 509,5 тис. грн, з них власні доходи загального фонду – 1 537 551 тис. грн, 

спеціального – 161 365,5 тис. грн, базова дотація – 31 901,6 тис. грн, додаткова 

дотація на здійснення переданих з державного бюджету видатків з утримання 

закладів освіти та охорони здоров’я – 102 835,4 тис. грн, додаткова дотація на 

проведення розрахунків протягом опалювального періоду за комунальні 

послуги та енергоносії, які споживаються установами, організаціями, 

підприємствами, що утримуються за рахунок відповідних місцевих бюджетів – 

70 198,5 тис. грн, освітня субвенція – 324 047,4 тис. грн, субвенція на фінансове 

забезпечення будівництва, реконструкції, ремонту і утримання автомобільних 

доріг загального користування місцевого значення, вулиць і доріг комунальної 

власності у населених пунктах – 813 120,3 тис. грн, інші субвенції з державного 

бюджету – 111 489,8 тис. грн. Прогнозні доходи загального фонду обласного 

бюджету на 2022 рік розраховано в сумі 1 537 551 тис. грн. У порівнянні із 

очікуваними надходженнями у 2021 році, обсяг збільшено на 15,6 відсотків, або 

на 207 921 тис. грн. Порівняно до затверджених показників на 2021 рік обсяг 

доходів збільшено на 25,8 відсотків, або на 315 703,4 тис. грн. Орієнтовні 

втрати доходів обласного бюджету у 2022 році становитимуть 12 700 тис. грн. 
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В частині видатків бюджет збалансовано але при формуванні обмежено ресурс 

у зв’язку із зменшенням субвенції на утримання закладів освіти та охорони 

здоров’я. Основна частина доходу спрямована на забезпечення видатків:                      

11 відсотків - заробітна плата, 86 відсотків - витрати на енергоносії. Значний 

приріст видатків по стипендіях 86 відсотків. 90 відсотків видатків спрямовано 

на захищені статті бюджету. Бюджет розвитку сформовано із субвенцій 

державного бюджету на дороги 813 млн грн, 18 млн грн коштів 

природоохоронного фонду, 10 млн грн по Департаменту регіонального 

розвитку на будівництво та співфінансування з Державного фонду 

регіонального розвитку.  

 Що стосується повноважень постійної комісії Митюк Т. С. 

поінформувала, що на обласну раду передбачено 47 млн грн на утримання 

апарату ради та надання матеріальної допомоги депутатам на сприяння 

виконання їх повноважень, також на програму розвитку інформаційного 

простору. Кошти на фінансування програм забезпечення правопорядку при 

формуванні бюджету не передбачені у зв’язку з відсутністю ресурсу. 
 

Проєкт рішення додається. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

 Тарасенко В.П., який запитав, чи можливо забезпечити заклади охорони 

здоров’я області енергоносіями за рахунок ресурсу доведеного державним 

бюджетом. 

 Митюк Т. С., яка відповіла, що енергоносіями заклади охорони здоров’я 

забезпечуються лише коштами обласного бюджету. 

 Тарасенко В.П., який запитав, чи є дефіцит по забезпеченню фонду 

заробітної плати обласних закладів охорони здоров’я Національною службою 

здоров’я України та чи передбачені кошти для покриття цього дефіциту з 

обласного бюджету. 

 Митюк Т. С., яка, відповіла, що такі кошти в обласному бюджеті 

непередбачені. Також відмітила, що коли у обласних закладів охорони здоров’я 

виникають проблеми із виплатами заробітної плати вони вирішуються в 

індивідуальному порядку.  

 Куклін О. В., який запитав, чи вистачить ресурсу для забезпечення 

задекларованого зростання стипендій. 

 Митюк Т. С., яка відповіла, що на зростання стипендій виходячи із 

фінансових можливостей закладено приріст 72 відсотки, це менше потреби. На 

виплату соціальних стипендій  коштів заплановано стовідсотково. В разі 

виникнення якихось проблем, будуть вноситися зміни до бюджету. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проєкт рішення обласної ради «Про обласний бюджет 

Черкаської області на 2022 рік» та рекомендувати до розгляду на пленарному 

засіданні обласної ради. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування: "За" -3 , "Проти" -0 , "Утримались" - 0, "Не голосували" - 0. 
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4.СЛУХАЛИ: 

 Сущенка Р.В., який поінформував про проєкт рішення обласної ради 

«Про затвердження звіту за результатами роботи комісії з оцінки корупційних 

ризиків у діяльності Черкаської обласної ради» та зазначив, що оцінювання 

корупційних ризиків у діяльності ї обласної ради здійснено комісією з оцінки 

корупційних ризиків відповідно до комплексу правил і процедур затверджених 

Національним агентством з питань запобігання корупції. Комісією виконано 

роботу з визначення об’єктів оцінки корупційних ризиків, необхідних джерел 

інформації, методів та способів оцінки корупційних ризиків, відповідальних 

осіб та строків проведення оцінки по кожному об’єкту. Оцінку корупційних 

ризиків здійснено за критеріями ймовірності виникнення ідентифікованих 

корупційних ризиків та наслідків корупційного правопорушення чи 

правопорушення, пов’язаного з корупцією. З урахуванням повноважень і 

завдань обласної ради, висловлених Національним агентством з питань 

запобігання корупції зауважень, комісія ідентифікувала  та оцінила 11 

корупційних ризиків. Ідентифікація корупційних ризиків проводилася шляхом 

аналізу, синтезу, опитування, анкетування, дослідження зовнішнього та 

внутрішнього середовища обласної ради на предмет виявлення чинників 

корупційних ризиків у нормативно-правових актах і організаційно-

управлінській діяльності. Підготовлено опис ідентифікованих корупційних 

ризиків, чинників корупційних ризиків та можливі наслідки корупційного 

правопорушення чи правопорушення, пов’язаного з корупцією (додаток 1 до 

звіту),  а також пропозиції щодо заходів з усунення корупційних ризиків та 

очікувані результати (додаток 2 до звіту). Відмітив, що єдине зауваження у 

членів комісії було до пункту 6 - вплив на посадових осіб під час прийняття та 

оформлення документів щодо нагородження державними та урядовими 

нагородами, нагородами обласної ради, а саме  щодо консолідованого рішення 

по нагородах обласної ради. Це питання буде опрацьоване спеціалістами 

управління юридичного забезпечення. 
 

Проєкт рішення додається. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

 Тарасенко В.П., який запитав, чи входять до складу комісії представники 

громадськості. 

 Мазур Л. О., відповіла, що ніхто з  представників громадськості не 

побажав долучитись до роботи в комісії. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проект рішення обласної ради «Про затвердження 

звіту за результатами роботи комісії з оцінки корупційних ризиків у діяльності 

Черкаської обласної ради» та рекомендувати до розгляду на пленарному 

засіданні обласної ради. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування: "За" - 3 , "Проти" -0 , "Утримались" - 0, "Не голосували" - 0. 

 

5. СЛУХАЛИ: 
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 Сущенка Р.В., який поінформував про проєкт рішення обласної ради 

«Про внесення змін до рішення обласної ради від 04.06.2021 № 7-10/VIII 

«Про затвердження  Антикорупційної програми Черкаської обласної ради 

на 2021-2023 роки» та зазначив, що даними змінами, передбачається 

викласти додаток «Звіт за результатами оцінки корупційних ризиків у 

діяльності Черкаської обласної ради» у новій редакції. 
 

 Проєкт рішення додається. 
 

ВИРІШИЛИ: підтримати проект рішення обласної ради «Про внесення змін до 

рішення обласної ради від 04.06.2021 № 7-10/VIII «Про затвердження  

Антикорупційної програми Черкаської обласної ради на 2021-2023 роки» та 

рекомендувати до розгляду на пленарному засіданні обласної ради. 
 

Висновок додається. 
 

Голосування: "За" - 3 , "Проти" -0 , "Утримались" - 0, "Не голосували" - 0. 

 

6. СЛУХАЛИ: 

Бреус О.В., яка поінформувала про проєкт рішення обласної ради «Про 

внесення змін до складу постійних комісій Черкаської обласної ради» та 

зазначила, що враховуючи заяви депутатів обласної ради Ткаченка А.М.,                      

Чена В. Є., Братаніча В.А. даним проєктом рішення пропонується: 

1. Вивести депутата обласної ради Братаніча Володимира Андрійовича зі 

складу постійної комісії обласної ради з питань комунальної власності, 

підприємництва та регуляторної політики та обрати його членом постійної 

комісії обласної ради з питань соціально-економічного розвитку, бюджету та 

фінансів. 

2. Вивести депутата обласної ради Ткаченка Анатолія Миколайовича зі 

складу постійної комісії обласної ради з питань екології, використання 

природних ресурсів та ліквідації наслідків надзвичайних ситуацій та обрати 

його членом постійної комісії обласної ради з питань соціально-економічного 

розвитку, бюджету та фінансів. 

3. Вивести депутата обласної ради Чена Віталія Єн-Хановича  

зі складу постійної комісії обласної ради з питань комунальної власності, 

підприємництва та регуляторної політики та обрати його членом постійної 

комісії обласної ради з питань соціально-економічного розвитку, бюджету та 

фінансів.  
 

Проєкт рішення додається. 

 

За результатами розгляду та обговорення проєкт рішення обласної ради 

«Про внесення змін до складу постійних комісій Черкаської обласної ради» не 

набрав необхідної кількості голосів на підтримку. 

Висновок додається. 
 

Голосування: "За" - 2 , "Проти" -1 , "Утримались" - 0, "Не голосували" - 0. 
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Голова постійної комісії                                                       О. КУКЛІН 

 

Секретар засідання                                                                О. ЦИГАНОК    


